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Spørgsmål nr.: 109-19, stillet af Anne  

Ehrenreich – Venstre 

Politikerspørgsmål vedr. cystisk fibrose 

Jeg deltog forleden dag i en rundbordssamtale om cystisk fibrose. I den forbin-

delse er jeg interesseret i at vide følgende: 

1. Hvordan sikrer vi et generationsskifte i forhold til behandlingen af cy-

stisk fibrose på vores afdeling for dette på Rigshospitalet?  

2. Der er brug for en socialrådgiver med viden om cystisk fibrose på Rigs-

hospitalet, som kan spille sammen med hjemkommunerne, som ofte 

ikke har den nødvendige viden på området. Hvordan kan vi sikre dette, 

evt. gennem omdisponering af de store gevinster, som er ved den nye 

behandling, hvor patienterne ikke længere har brug for store organ-

transplantationer? 

3. Kunne flere opgaver løses gennem sygeplejerskekonsultationer frem 

for lægekonsultationer? 

4. Forstår at indrapporteringen af data til internationale registre ikke fore-

går pt. Kunne der evt. findes studenterressourcer til løsning af opga-

ven? 
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